



- 課程提高學員在教授專業及職業教育與應用學習範疇的知識和技能。
- 在專業及職業教育機構工作的畢業生於完成課程後可獲頒教育榮譽 學士(專業及職業教育)以提升其學歷。
- 根據教育局的政策,符合課程畢業要求的畢業生具資格向教育局申請 成為檢定教員*。(*有關教師註冊的事宜,詳情請參照教育局教師註冊網頁。)
- 針對每個學員的專業和職業領域,實現量身定制的實習體驗和視導。
- 學員可以根據需要和興趣選擇選修學科和畢業專題研究,拓寬專業 知識基礎。

Special Features

- The programme raises students' knowledge and skills in teaching Professional and Vocational Education (PVE) and Applied Learning contexts.
- O Graduates who work in a PVE institution can gain a Bachelor of Education Degree in Professional and Vocational Education to advance their academic background upon completing the programme.
- O Upon fulfilling the graduation requirements from the programme, graduates are eligible to apply as a Registered Teacher* through the Education Bureau, subject to EDB's policy. (*Please refer to the EDB teacher registration website for all teacher registration-related matters.)
- O The Field Experience is contextualised to each student's professional and vocational area, enabling tailor-made supervision.
- O Students may undertake elective courses and complete their final year projects according to their needs and interests, which helps broadening their professional knowledge base.

入學查詢

Admission Enquiries

教務處 Registry

(852) 2948 6886

admission@eduhk.hk

課程統籌

Programme Co-ordination

課程統籌主任:曹凱安先生 Programme Leader: Mr Andy Cho

(852) 2948 8609

andycho@eduhk.hk

課程事務查詢

Programme Enquiries

行政助理:欒梓風先生 Executive Assistant: Mr Cody Luen

(852) 2948 8677

tfluen@eduhk.hk





課程目的

本課程旨在為現職從事或有意從事專業及職業教育的人士提供技巧、理解力和能力傾向的培訓,讓作為專業教師、導師、培訓人員、教學設計師和/或變革促進者的學員能運用應用學習範疇的知識,有效地、高效地和自信地工作。學員能把從課程學習到的教學知識融入他們已有的學科專業知識。

Programme Aims and Objectives

This programme aims to provide practitioners or aspiring practitioners in Professional and Vocational Education (PVE) with the skills, understandings, and aptitudes to work effectively, efficiently, and confidently as professional teachers, instructors, trainers, educational designers, and/or change agents, with knowledge in Applied Learning contexts. The students can build upon their existing disciplinary expertise, integrating it with the pedagogical knowledge from this programme.

課程結構

本課程為3年兼讀制,共60個學分:

Programme Structure

This programme is 3-year part-time programme consisting of 60 credit points(cps):

教育研習		12
Education Studies		分/cps
主修 Major	核心科目 Core	12 分/cps
	跨領域學習課程 Inter-disciplinary Course	3 分/cps
	選修科目 Electives	15 分/cps
畢業專題研習:畢業論文 / 總整專案 Final Year Project: Honours Project / Capstone Project		6 分/cps
學校體驗		6
Field Experience		分/cps
語文能力增益課程		3
Language Enhancement		分/cps
通識教育		3
General Education		分/cps

學費

每年港幣 \$28,100 (本地學生) (學費待定)

Tuition Fees

HK\$28,100 per annum (For local students) This fee is provisional and subject to adjustment.

入學條件

- 申請者須持有資歷架構第四級與專業及職業有關或等同的證書;及
- 從事最少兩年與專業及職業教育相關的工作或 實習經驗。
- 優先考慮教授應用學習科目的申請人。

如申請者未持有相關學歷但符合以下準則,其申請 亦會被考慮:

- 已完成其他教育或專業課程包括認可的專業發 展課程;
- 具備相關行業或專業範疇之工作經驗/專業資格;及
- 能夠提供相關學歷/工作證明文件包括證書或推薦信等。
- 合資格者將會被邀請出席面試

General Admission Requirements

To be eligible for admission, applicants should normally:

- O hold qualifications pertinent to PVE at Qualifications Framework Level 4; and
- have at least two years of working experience that includes, preferably, workplace learning in, and pertinent to, the teaching practices in a PVE setting.
- Priority will be given to applicants teaching Applied Learning subjects.

Applicants without the above criteria will still be considered on a case by case basis if the following is satisfied:

- O Have completed other educational, professional or vocational courses qualifications;
- O Possess relevant work experience/professional qualifications in related industries or professional fields; and
- O Provide relevant academic qualifications / job certification documents including certificates or recommendation letter, etc.
- Shortlisted applicants will be invited to an interview.

授課語言及地點

- 本課程主要以廣東話授課(部份科目將以英文或 普通話教授)
- 有關課程之教學活動將安排於將軍澳教學中心 / 市區之衛星教學點 / 大埔校園進行 (所有教學活動地點之安排將由本校決定)

Medium of Instruction and Study Venue

- The medium of instruction is normally Chinese. English or Putonghua is adopted as the language of instruction for some courses, when necessary.
- O Classes are held at the Tseung Kwan O Study Centre and / or Kowloon Tong Satellite Study Centre and / or Tai Po Campus as decided by the University.